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PS 1/17 Valg av konkurranseform for planlegging og bygging av ny 
barneskole

Rådmannens forslag til vedtak
Tvedestrand kommunestyre vedtar at prosjektet ny barneskole gjennomføres som en 
totalentreprise med beskrevet grunnlag.

Rådmannen får fullmakt til å gjennomføre prosessen med å kontrahere rådgivere, utførelse av 
skisseprosjektet og utkast til forprosjekt i tråd med vedtatt rom- og funksjonsprogram og vedtatt 
konkurranseform.

Utkast til forprosjektet blir lagt fram for kommunestyret til endelig godkjenning.

Saksprotokoll i Formannskap - 31.01.2017 

Behandling
Rådmannens forslag enstemmig tilrådd

Innstilling
Tvedestrand kommunestyre vedtar at prosjektet ny barneskole gjennomføres som en 
totalentreprise med beskrevet grunnlag.

Rådmannen får fullmakt til å gjennomføre prosessen med å kontrahere rådgivere, utførelse av 
skisseprosjektet og utkast til forprosjekt i tråd med vedtatt rom- og funksjonsprogram og vedtatt 
konkurranseform.

Utkast til forprosjektet blir lagt fram for kommunestyret til endelig godkjenning.



PS 2/17 Samarbeid om utvidet behandlingstilbud innen fysioterapi i 
Østre Agder

Rådmannens forslag til vedtak
Tvedestrand kommunestyre slutter seg til de 4 vedlagte samarbeidsavtalene om utvidet 
behandlingstilbud innen spesialitetene i fysioterapi. 

Rådmannen gis fullmakt til å beslutte lokalisering av driftshjemmel for psykomotorisk 
fysioterapi i Tvedestrand kommune etter en faglig vurdering.

Saksprotokoll i Formannskap - 31.01.2017 

Behandling
Rådmannens forslag enstemmig tilrådd

Innstilling
Tvedestrand kommunestyre slutter seg til de 4 vedlagte samarbeidsavtalene om utvidet 
behandlingstilbud innen spesialitetene i fysioterapi. 

Rådmannen gis fullmakt til å beslutte lokalisering av driftshjemmel for psykomotorisk 
fysioterapi i Tvedestrand kommune etter en faglig vurdering.



PS 3/17 Næringspolitisk handlingsplan 2017

Rådmannens forslag til vedtak
Tvedestrand kommunestyre vedtar Næringspolitisk handlingsplan 2017.

Saksprotokoll i Formannskap - 31.01.2017 

Behandling
Aud Angelstad (Sp) fremmet følgende endringsforslag til rådmannens forslag:

- Punktet “Jord- og skogbruksnæring” endres til “Jord-, skog- og fiskerinæring”.

Rådmannens forslag enstemmig tilrådd med endringsforslaget fra Angelstad.

Innstilling
Tvedestrand kommunestyre vedtar Næringspolitisk handlingsplan 2017 med følgende endring:

- Punktet “Jord- og skogbruksnæring” endres til “Jord-, skog- og fiskerinæring”.



PS 4/17 Utpeking av medlemmer til nasjonalparkstyret for Raet 
nasjonalpark

Rådmannens forslag til vedtak
Kommunestyret utpeker
……………… som medlem til forvaltningsstyret for Raet nasjonalpark med
……………… som varamedlem.

Kommunestyret gir grunneiermøtet arrangert av Arendal kommune mandat til å utpeke 2 
grunneierrepresentanter med vararepresentanter til styret i Raet nasjonalpark.

Saksprotokoll i Formannskap - 31.01.2017 

Behandling
Jan W. Nævestad (TTL) foreslår Jan Dukene som medlem. Forslaget fikk 3 stemmer.
Kristin  L. Hegland (Ap) foreslår May Britt Lunde som medlem. Forslaget fikk 3 stemmer.
Torleif Haugland (Krf) foreslår June A. Marcussen som medlem. Forslaget fikk 3 stemmer.

Det ble ikke fremmet forslag om varamedlem, som følge et uavklart valg av medlem.
Saken sendes videre til kommunestyret uten ytterligere innstilling. 

Innstilling
Kommunestyret utpeker
……………… som medlem til forvaltningsstyret for Raet nasjonalpark med
……………… som varamedlem.

Kommunestyret gir grunneiermøtet arrangert av Arendal kommune mandat til å utpeke 2 
grunneierrepresentanter med vararepresentanter til styret i Raet nasjonalpark.



PS 5/17 Iverksetting av vedtak fattet av kommunestyret i 2016

Rådmannens forslag til vedtak
Kommunestyret tar fremlagt oversikt over oppfølging av kommunestyrets vedtak i 2016 til 
orientering.

Saksprotokoll i Formannskap - 31.01.2017 

Behandling
På spørsmål fra Jan W. Nævestad (TTL) vedrørende status for sak 125, ambulansetjeneste i 
Tvedestrand, opplyste ass. rådmann at har hadde det skjedd en intern “glipp” ved at vedtaket 
ikke var sendt videre til styret for Østre Agder. Ass. rådmann beklaget dette sterkt og opplyste at 
vedtaket nå vil bli sendt. 

Rådmannens forslag enstemmig tilrådd

Innstilling
Kommunestyret tar fremlagt oversikt over oppfølging av kommunestyrets vedtak i 2016 til 
orientering.



PS 6/17 Krav om lovlighetskontroll - vedtak om inhabilitet i sak 
153/16 i Tvedestrand kommunestyre

Rådmannens forslag til vedtak

Alternativ 1
Tvedestrand kommunestyre opprettholder sitt vedtak om inhabilitet for kommunestyre-
representanten Torleif Haugland i sak 153/16. Saken sendes over Fylkesmannen i Aust- og 
Vest-Agder for lovlighetskontroll.

Alternativ 2
Tvedestrand kommunestyre opprettholder ikke sitt vedtak om inhabilitet for kommunestyre-
representanten Torleif Haugland i sak 153/16.

Saksprotokoll i Formannskap - 31.01.2017 

Behandling
Torleif Haugland (Krf) reiste spørsmål om sin habilitet, og fratrådde (8 voterende).
Haugland ble enstemmig erklært inhabil, jfr. forvaltningslovens § 6, 1 ledd, pkt. a. 

Jan W. Nævestad (TTL) og Marianne Landaas (H) fremmet rådmannens forslag alternativ 1.
Anne Killingmo (Frp) fremmet rådmannens forslag alternativ 2.

Ved avstemming ble det slikt resultat: 
 Nævestad og Landaas sitt forslag 8 stemmer, og innstilt.
 Killingmo sitt forslag fikk 1 stemme, og falt. 

Haugland tiltrådde (9voterende)

Innstilling
Tvedestrand kommunestyre opprettholder sitt vedtak om inhabilitet for kommunestyre-
representanten Torleif Haugland i sak 153/16. Saken sendes over Fylkesmannen i Aust- og 
Vest-Agder for lovlighetskontroll.



PS 7/17 Søknad om fritak fra politiske verv

Rådmannens forslag til vedtak
Kommunestyre innvilger Vibeke Salvesen (V) permisjon fra sine politiske verv i Tvedestrand 
kommune fra 01.02.17 til 31.01.18. 

Saksprotokoll i Formannskap - 31.01.2017 

Behandling
May Britt Lunde (Ap) presiserte at det bør stå “permisjon” og ikke “fritak” i sakstittelen på 
denne saken. Dette ble tatt til etterretning. 

Rådmannen fikk i oppdrag å undersøke nærmere til kommunestyremøtet vedørende 
bestemmelsen i Kommuneloven om at minst 1 medlem av kontrollutvalget skal komme fra 
kommunestyret.  

Rådmannens forslag enstemmig tilrådd

Innstilling
Kommunestyre innvilger Vibeke Salvesen (V) permisjon fra sine politiske verv i Tvedestrand 
kommune fra 01.02.17 til 31.01.18. 



PS 8/17 Innspill til debatthefte fra KS-mellomoppgjøret 2017

Rådmannens forslag til vedtak
Tvedestrand formannskap slutter seg til de innspillene og svarene som fremkommer i 
saksfremlegget vedrørende debatthefte fra KS for mellomoppgjøret for 2017. 

Vedtaket er gjort med bakgrunn i kommunelovens § 13, 1 ledd (hasteparagrafen) og punkt 11 i 
politisk reglement vedtatt av kommunestyret den 05.05.17. 

Saksprotokoll i Formannskap - 31.01.2017 

Behandling
June A. Marcussen (V) foreslår at saken blir lagt frem for kommunestyret, da kommunens 
innspill kan sendes inn etter den 07.02.17. Formannskapet sluttet seg til denne vurderingen 
enstemmig og innstillingen endres tilsvarende.

June A. Marcussen (V) foreslår at svar på spørsmål nr. 3 blir kun nei, og å ta bort setningen:
“det må være opp til KS å ta inn eventuelle endringer om det er behov for det”.

Marcussen sitt forslag ble enstemmig tilrådd

Innstilling
Tvedestrand formannskap slutter seg til de innspillene og svarene som fremkommer i 
saksfremlegget vedrørende debatthefte fra KS for mellomoppgjøret for 2017 med unntak av 
spørsmål 3, der svaret kun skal være nei.  



PS 9/17 Endret søknad om leie av parkeringsplasser for 
Tvedestrand Fjordhotell

Rådmannens forslag til vedtak
Alternativ 1.

1. Tvedestrand kommunestyre godkjenner at det inngås avtale med Tvedestrand Fjordhotell 
om leie av seks parkeringsplasser tvers av hotellet hele året.

2. Årlig leie er kr. 4000,- eks. mva. pr. plass. Total årlig leie blir kr. 24.000,- eks. mva. 
3. Leietiden settes til 2 år med gjensidig oppsigelsestid 3 mnd.
4. Årsbeløp for leie forskuddsbetales medio mars hvert år.
5. Rådmannen får fullmakt til å inngå leieavtale med eier av hotellet i tråd med vedtaket.

Alternativ 2.
1. Tvedestrand kommunestyre godkjenner at det inngås avtale med Tvedestrand Fjordhotell 

om leie av seks parkeringsplasser tvers av hotellet hele året.
2. Årlig leie er kr. 3000,- ekskl. mva. pr. plass. Total årlig leie blir kr. 18.000,- eks. mva. 
3. Leietiden settes til 2 år med gjensidig oppsigelsestid 3 mnd.
4. Årsbeløp for leie forskuddsbetales medio mars hvert år.
5. Rådmannen får fullmakt til å inngå leieavtale med eier av hotellet i tråd med vedtaket.

Alternativ 3.
Tvedestrand kommunestyre opprettholder tidligere vedtak av 18.03.2014 
Rådmannen får fullmakt til å inngå leieavtale med ny driver av hotellet i tråd med vedtak av 
18.03.2014

Alternativ 4.
1. Tvedestrand kommunestyre godkjenner at det inngås avtale med Tvedestrand Fjordhotell 

om leie av seks parkeringsplasser tvers av hotellet hele året. 
2. Leien settes er kr. 3000,- per måned i tiden 1.juni t.o.m. 31.august.
3. Leien settes er kr. 1200,- per måned i tiden 1.september t.o.m. 31.mai.
4. Total årlig leie blir kr. 19.800,- eks. mva. 
5. Leietiden settes til 2 år med gjensidig oppsigelsestid 3 mnd.
6. Årsbeløp for leie forskuddsbetales medio mars hvert år.
7. Rådmannen får fullmakt til å inngå leieavtale med eier av hotellet i tråd med vedtaket.

Saksprotokoll i Formannskap - 31.01.2017 

Behandling
Jan W. Nævestad (TTL) fremmet rådmannens forslag alternativ 1.

Kristin L. Hegland (Ap) fremmet følgende forslag:
Det avsettes 2 korttidsplasser på 15 minutter for av- og påstigning. Hotellet tilbys leie av 6 
parkeringsplasser i Bakkeskåt med alternative plasser i juli. Pris i henhold til alternativ 1, d.v.s. 
årlig leie på kr. 4000,- eks. mva. pr. plass.



Ved avstemming ble det slikt resultat:
 Nævestad sitt forslag fikk 3 stemmer og falt.
 Hegland sitt forslag fikk 6 stemmer, og tilrådd. 

Innstilling
Det avsettes 2 korttidsplasser på 15 minutter for av- og påstigning. Hotellet tilbys leie av 6 
parkeringsplasser i Bakkeskåt med alternative plasser i juli. Pris i henhold til alternativ 1, d.v.s. 
årlig leie på kr. 4000,- eks. mva. pr. plass.



PS 10/17 Referat- og drøftingssaker

ARBEIDET MED KOMMUNAL PLANSTRATEGI OG PLANPROGRAM
Rådmann Jarle Bjørn Hanken og rådgiver Kari S. Sjursen hadde en orientering om arbeidet med 
kommunal planstrategi og planprogram hvor de henviste til lovverket, hva planstrategi og program 
praktisk innebærer, arbeidsform og tidsplan for arbeidet.  Rent praktisk var det forståelse i 
formannskapet for at organets arbeid med samfunnsdelen i kommuneplanen legges i forkant av ordinære 
formannskapsmøter.  Powerpoint-presentasjonen sendes ut pr e-post til formannskapets medlemmer.

FORELØPIG INFORMASJON OM REGNSKAP 2016
Økonomisjef  Beate Petterson orienterte om arbeidet med regnskapsavslutningen, og skisserte et mulig 
resultat som kan innebære at kommunene kan meldes ut av Robek allerede våren 2017. 

SYKEHUSET I ARENDAL – ENDRING AV AKUTTFUNKSJONER
Rådmannen orienterte om felles brev fra sju av ordførerne i Østre Agder til helseministeren knyttet til 
sykehusdirektørens oppfatning av Nasjonal helse- og sykehusplan og dens åpning for nedlegging av 
akuttfunskjoner ved sykehuset i Arendal.

BORTFALL AV TELEKOMMUNIKASJON – BREV FRA NKOM
Rådmannen orienterte om svarbrev fra NKOM knyttet til formannskapets brev av november 2016 om 
bortfall av telekommuniksasjoner i Tvedestrand 5-6.nov. 2016.

HVOR GODT ER LOKALDEMOKRATIET I DIN KOMMUNE?
Rådmannen orienterte om brev fra KS med tilbud om å være med på «Lokaldemokratiundersøkelse 
2017». Formannskapet var enig om at saken skulle legges fram som referatsak i førstkommende  
kommunestyremøte og bli vurdert der.

NOTAT OM AVSETNING TIL GENERELT DISPOSISJONSFOND
Ass. rådmann orienterte om en mindre endring av avsetning i disposisjonsfond knyttet til vedtaket i K-
sak 128/16.  Dette pga. avrunding av beløpet.

MJÅVANNSUTBYGGINGEN
Rådmannen orienterte som følger: Utbyggingen i Mjåvann har nå gått over i en ny fase etter at 
konkurransen om anskaffelse av en såkalt samspillaktør ble avgjort i månedsskiftet november/desember. 
Dette ble Veidekke AS som i samarbeid med byggherrene fylkeskommunen og kommunen foretar 
detaljplanleggingen, og deretter skal Veidekke bygge anlegget. Det som nå skal skje i den nærmeste 
framtid er en videre skisse- og forprosjektfase som skal pågå fram til august, deretter blir det sak om 
godkjenning av forprosjektet i fylkestinget 5.september og i vårt kommunestyre 12. september 2017. 
Samtidig pågår reguleringsplanarbeidet.  Høringsfristen etter 1.gangsbehandling i planutvalget går ut om 
noen få dager (06.02). Videre forhandlinger om driftsavtaler mv. mellom kommunen og 
fylkeskommunen starter i medio mars 2017.

Hovedrammene for anlegget er allerede lagt, men i skisse- og forprosjektarbeidet arbeides det 
med å få til så gode som mulige løsninger for de ulike deler av anlegget, det er nå løsningene 
finslipes, nødvendige endringer utredes og kostnadregnes.  For kommunens del er det ulike 
problemstillinger som det nå arbeides med (tatt opp i møte i styringsgruppa sist fredag den 
27.01.17):

 Basishallen trekkes ut (den var inne i beskrivelsen som samspillsaktøren hadde som 
utgangspunkt for sitt forslag og tilbud).  Dette reduserer noe på kostnaden i forhold til det 
som Vei- dekke har lagt inn.



 Tribuneløsningen som så langt har vært skissert er en «teleskoptribune». Denne løsningen 
vurderes ikke som en god løsning og en ser på en fast tribuneløsning.  En fast løsning, en ser 
trolig på to alternativer, vil ha en høgere kostnad, selv etter at teleskopløsningen dras ut. De 
2 løsningene som sees på, er tribune langs begge langsidene, eller tribune langs en langside 
og en kortside.  Idrettshallen må da muligens utvides i bredde med inntil 7 meter. 

 Flombelysning på fotballbanen er ikke med så langt, dette bør være med for å få et fullgodt 
anlegg.  Men, det drar kostnaden litt opp. Undervarne ligger inne, det har vært diskutert å 
dra den ut av prosjektet, men så langt vil en beholde den både pga. funksjonaliteten til 
anlegget og at den også er en del av kjøleanlegget for bygget.

 Det vurderes å ta bort to løpebaner (fra 6 til 4 baner), men en ser allerede at besparelsen ikke 
er særlig stor.  Primært ønsker en å fortsatt ha 6 baner, så sant dette ikke av areal-
/plassmessige grunner blir vanskelig.

 Kultursalen er planlagt med 220 sitteplasser, noe fylkeskommunen sier er godt over det 
skolen selv trenger.  Fra kommunens side påpekes det at med 300 sitteplasser vil den dekke 
svært mye av det lokale behovet.  Foreløpig anslag på merkostnad er ca 2 mill. som 
fylkeskommunen ikke ser for seg å dekke, så spørsmålet blir om kommunen er villig til å ta 
denne merkostnaden.

 Hvordan de skisserte lagerløsningene knyttet til idrettsfasilitene  endelig bør gjøres, arbeides 
det også med for å få de til å fungere godt i den hverdagslige drift. Her er det bl.a snakk om 
lageløsningene i eller utenfor «idrettshallkroppen».

I forhold til det som er skissert fra Veidekke AS til løsninger, er den kommunale 
kostnadsrammen ikke romslig, og disse mulige endringene som er skissert ovenfor ser totalt sett 
ut til å øke mer enn de reduserer kostnadene. Samlet kostnadsramme for kommunens del av 
dette fellesprosjektet er på 190,5 mill. kroner. Fylkeskommunens samlet kostnadsramme er på 
620 mill. kroner.  Vi har ennå ikke en endelig sum på hva de mulige endringene vil kunne 
innebære, og om dette i tillegg til en rimelig reservepost er mulig innenfor kostnadsrammen. Når 
ting nå prosjekters og kostnadregnes må en også være forberedt på en liten regning hvis en 
tilslutt må dra ting ut igjen for en siste prosjektering.

De videre forhandlingene mellom kommunen og fylkeskommunen vil avklare nærmere hvilke 
kostnadselementer som skal inngå i de to delene av dette store fellesprosjektet. Det som er 
avklart så langt er at skoledelen (den største delen) er fylkeskommunens ansvar, og idrettshall og 
idrettsanlegg er kommunens ansvar. Når det gjeld utenomhusanlegg, vei, parkering o.l. er dette 
p.t. ikke avklart. Det skjer gjennom forhandlingene, og vil være en del av den samlede “pakken” 
for utbygging og fastsettelse av leiesum som må avklares mellom kommunen og 
fylkeskommunen. 

Formannskapet uttrykte støtte til arbeidet med avklaring av det som var skissert knyttet til 
mulige endringer.

E-18-UTBYGGINGEN - AF-gruppen/ Nye Veier sine utspill den siste tiden.
Rådmannen orientrete om følgende:
Forslagene kan grovt deles i 3.

1. Grendstøl



Her har de foreslått å heve veien over 10 meter. Dette har både positive og negative 
konsekvenser. Den positive konsekvensen er at veien kommer så høyt i terrenget at det blir 
bedre innsyn til områdene rundt. Det gjelder både til aktiv rast og til industriområdene. De 
negative konsekvensene av dette er mer støy og mindre stein som kan brukes til å bygge opp 
industriområder. AF-gruppen jobber nå med å presentere løsninger som innebærer 
støyskjermende tiltak og bedre utnyttelse av steinmassene som er tilgjengelig gjennom 
kvalitetsfylling i industriområdene. Hvis de kan presentere løsninger som totalt sett ser ut til 
å være bedre for samfunnet kan det bli aktuelt å gå i gang med en omregulering av E18 i 
dette området.

2. Viltunderganger generelt

AF-gruppen/ Nye Veier ønsker å bygge viltunderganger med moduler i stedet for plassbygde 
broer. I de forslagene de har vist så langt innebærer det blant annet at brospennet blir en del 
redusert. Hvis alle parter er enige i at de løsningene som blir presentert er like gode eller 
bedre enn det som er vist i Vegvesenet sine skisser, så vil man kunne tillate dette som en 
mindre vesentlig endring. Hvis det derimot ikke er enighet om dette, må også 
viltundergangene gjennom en omreguleringsprosess.

3. Broa over Langansveien

Her vil AF-gruppen/ Nye Veier senke broa ca 5 meter. Dette medfører at brospennet blir 
mindre. Dette har også positive og negative konsekvenser. I og med at veien blir lagt lavere 
vil støyen før og etter broa skjermes bedre mot omgivelsene, og det er også grunn til å tro at 
siden brospennet blir kortere, vil det være positivt for støysituasjonen. Hvordan og hvor mye 
dette virker på landskapet, vilt med mer er ikke vurdert. Det er vanskelig å se for seg at dette 
ikke er en full reguleringsprosess.

Reguleringsprosesser tar mye tid, noe AF-gruppen ikke har så mye av. De må derfor se hvilke 
tiltak de ønsker å jobbe videre med i forhold til endringer, etter at de har fått tilbakemeldinger 
fra kommunen og andre aktuelle parter.

NÆRPOLITIREFORMEN
Ordføreren orientrete om følgende: Kommunestyret kom i høst med sin høringsuttalelse til 
politimesterens forslag til effektivisering av geografiske driftsenheter,tjeneteenheter og 
tjenestesteder.  Kommunestyret fikk gjennomslag for sitt primære synspunkt, at det også 
framover må være et tjenested i Tvedestrand.  Dette ble slått fast ved beslutning av 13.januar 
2017 fra Politidirektoratet.   Vedtaket innebar at administrasjonsstedet for det nye Holt 
lensmannsdistrikt skal legges til Risør.  Beslutningene, inkl. lokaliseringen av 
administrasjonsstedet og begrunnelsen for dette, kan påklages.  Pga. de satte klagefristene kan 
det være behov for å delegere myndighet til å vurdere dette spørsmål til formannskapet eller 
ordfører.  
Formannskapet var enig at det ble lagt fram en sak om dette direkte i kommunestyrets møte 
07.02.17. 

SPØRSMÅL FRA MARIANNE LANDAAS (H):
- Har administrasjonen oversikt over kostnadsbildet ved å endre skolestrukturen til en   
hovedskole?



- Har adminstrasjonen kunnskap om hvordan store skoler fungere på ulike plan vs. mindre 
skoler?
Rådmannen viste til at det kostnadsmessige med endret skolestruktur var utredet i en rapport i 
2010. Den andre spørsmålsstillingen var for omfattende til at rådmannen kunne svare.

SPØRSMÅL FRA MAY BRITT LUNDE (AP):
- Relatert til de siste dager oppsalg om antall trygdede i Tvedestrand, kan en få mer detaljert info 
fra NAV (eller andre) om faktagrunnlaget?
Rådmannen anbefalte at representant fra NAV kunne inviteres inn i et senere møte.  
Formannskapet ønsket at en slik info kan gis i et kommunestyremøte.

INNSPILL FRA KIRSTEN L. HEGLAND (AP):
- Representanten Hegland oppfordret til at foresatte og brukere får god info om den pågående 
prosessen knyttet til evt. endringer ved Parkveien-tilbudet.
Ass.rådmann orienterte om arbeidet med mandat m.v., og at det planlegges sak i kommunestyre-
møtet i april.

SPØRSMÅL FRA AUD ANGELSTAD (SP):
-Hvordan er brannberedskapen på øyene, kfr. brann på Lyngør?:
Rådmannen orienterte kort om den faktiske hendelsen og arbeidet med å få etablert 
brannvarslingsanlegg i deler av bebyggelsen på Lyngør.

SPØRSMÅL FRA ANNE KILLINGMO (Frp):
-Hvordan jobbes det med flykntingeintegreringen mtp. flyktningene som skal komme i 2017?
Rådmannen viste til egen bestilling fra kommunestyret om en plan/strategi for dette arbeidet.


